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Udovičić za RTS: Pitanje za milion dolara da li je omikron početak kraja ili zahuktavanje pandemije 

U kovid bolnici na Karaburmi danima se isti broj pacijenata otpusti i primi u jednom danu. Komandant 

bolnice dr Ivo Udovičić rekao je za RTS da prosek godina pacijenata koji su smešteni u bolnici na 

Karaburmi pokazuje da je počela faza tokom koje se zaražavaju stariji. Napomenuo je da je "pitanje za 

milion dolara" da li je omikron početak kraja ili zahuktavanje za neku novu fazu pandemije. 

Komandant kovid bolnice Karaburma doc. dr Ivo Udovičić rekao je da je bolnica puna i da se isti broj 

pacijenata otpusti i primi tokom jednog dana. 

"To je uglavnom starija populacija. Svaki drugi pacijent je stariji od 70 godina. Većina pacijenata je na 

kiseoniku, ali je manji pritisak na jedinicu intenzivne nege", naveo je dr Udovičić. 

Dodao je da je posle Nove godine bio veliki pritisak na kovid ambulante i trijažne centre, ali da se sada, 

nakon druge nedelje, počinje da raste pritisak na kovid bolnice. 

"Raste broj i u Batajnici, a ove manje bolnice, kao što je naša, već su pune. Ne znamo šta će biti u 

narednom periodu. Ulazimo u kritičnu fazu ovog talasa", kazao je Udovičić. 

Istakao je da prosek godina pacijenata koji su smešteni u bolnici na Karaburmi pokazuje da je počela faza 

tokom koje se zaražavaju stariji. 



 
 

"Tu je odgovornost i društva i mlađih osoba za stariju populaciju, jer nam je sve više starijih koji leže na 

jedinicama intenzivne nege i koji se hospitalizuju", naglasio je dr Udovičić. 

Napomenuo je da omikron soj ima nekih dobrih karakteristika, ali da je loše to što smo među najstarijim 

nacijama u Evropi, kao i da je stepen kolektivnog imuniteta u Srbiji mali u odnosu na Evropu. 

"Broj zaraženih je apsolutno veći"  

Doktor Udovičić je podsetio da je u Srbiji i dalje prisutan i delta soj, a da procenat i dalje nije poznat. 

Naglasio je da je broj zaraženih apsolutno veći. 

"Mi imamo od 1. januara do današnjeg dana 200.000 novozaraženih. Ono što je dobro, od 1. januara do 

danas, bilo je 2.100 1. januara, sada je 2.500, znači samo je za 400 porastao broj hospitalizovanih. To je 

ono što je dobro, nije veliki pritisak na bolnice, posebno na jedinice intenzivne nege. Ali broj 

novozaraženih je sigurno mnogo veći od ovih 200.000, jer imamo ogroman broj onih koji su 

asimptomatski, sa blagim simptomima i onih koji se leče privatno", kazao je dr Udovičić. 

Dodao je da je "pitanje za milion dolara" da li je omikron početak kraja ili zahuktavanje za neku novu 

fazu pandemije. 

"Mi koji smo optimisti, mi se nadamo. Definitivno je da će omirkon soj sigurno imunizovati veliku većinu 

građana. Ono što mi nismo uradili proteklih godinu dana sa vakcinama, to će uraditi sada omikron soj. 

Šta će biti u budućem periodu, to mi ne znamo, ali ono što je sigurno i što sva svetska istraživanja govore 

i što je nedvosmisleno naše iskustvo iz ove bolnice da će vakcinisani mnogo bolje proći, imaće blažu 

kliničku sliku i nadamo se da neće završavati na jedinicama intenzivne nege", rekao je dr Udovičić. 

Govoreći o osoblju bolnice na Karaburmi, dr Udovičić je naveo da ih je omikron soj "zapljusnuo" posle 

Nove godine i da su svi zaposleni vakcinisani, zbog čega su imali blaže simptome. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Može li lekar u privatnoj ordinaciji da otvori bolovanje zbog kovida i koliko košta pregled 

Broj zaraženih je daleko veći, nego što su redovi ispred kovid ambulanti, veruju epidemiolozi. Mnogi se i 

ne javljaju lekarima, ako imaju blage simptome. Oni koji moraju u red, znaju koja je to muka. Mnogi su 

zbog toga otišli kod privatnika na pregled. Koliko ih je to koštalo i da li privatnici mogu da propišu 

bolovanje? 

U privatnu ordinaciju ili u kovid ambulantu doma zdravlja? Jedno ne isključuje drugo. 

"Prvo sam išla privatno, videla da je pozitvan test pa sam onda išla u državnu. Sve su ovde uradili, 

stvarno sve, gužva jeste bila, provela sam nekoliko sati, ali dobro je, to je lakši oblik, dobro sam prošla", 

kaže jedna pacijentkinja. 

Pregledi se kod privatnika zakazuju, uglavnom istog dana po prijavi kol centru. 

"Ono što im mi inicijalno nudimo jeste pregled lekara opšte medicine i osnovne laboratorijske analize 

kao što su krvna slika i CRP. Na osnovu toga lekar će uraditi dalju evaluaciju pacijenta i na osnovu 

njegove kliničke slike i dobijenih rezultata, proceniti da li je pacijentu potrebna neka dalja dijagnostika", 

kaže Jelena Tonić iz "Medigrupa". 

Pregled, krvna slika i antigenski test koštaju oko 6.000 dinara i za sada nema zakonskog osnova za 

refundaciju. U privatnim zdravstvenim ustanovama se mogu uraditi i ostale analize, osim pi-si-ar testa. 

"Mi sprovodimo antigensko testiranje u našim mikrobiološkim laboratorijama i mi svakog dana 

dostavljamo Zavodu za javno zdravlje izveštaje o broju pozitivnih pacijenata sa njihovim podacima tako 

da pretpostavljam da oni dalje procesuiraju te podatke", kaže Tonićeva. 

Ipak, ne može se sve završti kod privatnika. Podaci o pozitivnom antigenskom testu neće ući u zeleni 

sertifikat, a i bolovanje može da otvori isključivo izabrani lekar iz doma zdravlja. 



 
 

"Pacijenti kada donesu pozitivan antigenski test iz privatne ustanove, mi njima sa tim pozitivnim testom 

otvaramo bolovanje, znači mi možemo sa tim testom da unesemo dijagnozu, bitno je samo da donesu 

na uvid taj papir. Međutim ono što je problem, ti pacijenti ne mogu da dobiju zeleni sertifikat, znači taj 

antigenski test ako je rađen privatno neće biti u državnoj evidenciji", kaže dr Stefan Tubin iz Doma 

zdravlja "Stari grad". 

Nedavno su skraćeni periodi obavezne izolacije, pa bolesni sada ne smeju na posao namanje 7 dana. 

Bolovanje može biti produženo u zavisnosti od simptoima i opšteg stanja pacijenta. Nove preporuke i za 

kontakte. 

"Izolacija mora biti kućna, znači ti ljudi nisu radno sposobni, ne smeju napuštati kuću, oni koji rade 

moraju doći ovde da im se otvore mere izolacije, da se otvori bolovanje na izolaciju, ako ne dobiju 

nikakve siptome u tih pet dana mogu se javiti svom izabranom lekaru da im se zatvori to bolovanje pod 

izolacijom", kaže dr Tubin.  

Inače, u kovid ambulanti DZ Stari grad samo za jedna sat pregleda se oko 30 pacijenata. U jednoj 

privatnoj zdravstvenoj ustanovi dnevno bude oko 500 sugrađana sa simptomima kovida. 

 

 

CRNI REKORD JE OBOREN, ALI PRAVI RIZIK TEK SLEDI Novi talas zaraženih masovno stiže sa planina i 

zimovanja, da li je pred nama još jedna EKSPLOZIJA KORONA BROJKI? 

Rekord je oboren - 18.006 zaraženih je podatak koji govori o tome koliko je omikron soj dominantan u 

našoj zemlji i koliko je zarazan. Prema proceni virusologa on je u Srbiji zastupljen 80 odsto, dok je delta 

soj rasprostranjen u 20 odsto slučajeva zaraze. Ono što je definitvno dobar podatak je, da nema porasta 

broja umrlih, što daje nadu da je virus postao slabiji, bar se to sada u ovoj statistici tako vidi. 



 
 

Epidemiolog i član Kriznog štaba prof.dr Branislav Tiodorović u razgovoru za „Blic“ ističe da je ovaj talas 

dvofazni, i da će nakon prve faze zaražavanja u kojoj dominiraju mladi, krenuti i sa starijima. U ovom 

trenutku, starosna struktura zaraženog je od 20 do 45-50 godina, a ono što sledi je povratak sa 

zimovanja, odmora, ali i polazak u školu. 

-Sa povratkom sa zimskih odmora, koji su roditelji lepo iskoristili da otputuju sa decom, protiv čega 

nema ništa, ali trebalo je pridržavati se mera. Ono što se videlo na planinama i što se videlo po banjama, 

to je da se niko skoro nije pridržavao mera ili veoma mali procenat njih je to činio. To su one osnovne 

mere, nošenja maske i fizička distanca. Niko ne misli na neke posebne mere. Ali ovo moram da istaknem, 

zatvaranje ili bilo kakvo pooštravanje mera u ovom trenutku, apsolutno nije moglo da se sprovede. 

Mnogi pričaju kako su u inostranstvu pooštrene mere, ali… šta su im dali ti efekti, kada neki od njih imaju 

veći broj obolelih nego ikad. Treba da razmišljamo racionalno, i da se oslobodimo politikanstva, 

objašnjava profesor Tiodorović. 

Epidemiolog smatra da se definitivno može očekivati da broj novozaraženih nastavi da raste, jer ujedno 

počinje i škola. 

-Možemo očekivati sa početkom škole, i nakon povratka sa odmora da brojke nastave da rastu. Siguran 

sam u to da ono o čemu sam već govorio, da ćemo imati drugu fazu, i da ćemo imati problem sa 

starijima. Ono što smo mi do sada imali kada je broj novozaraženih u pitanju, to su mladi ljudi i oni i dalje 

dominiraju, tu su i ljudi srednjih godina. Starosna struktura kreće se od 20 do 45-50 godina, i oni 

dominiraju, što se tiče komplikacija one su vezane za starije ljude, od 65, 70 godina. Što se tiče škola, 

pedijatri su tražili onlajn makar nedelju dana, ili dve nedelje onlajn i ja sam ih podržao. Jer, jasno je 

potpuno da moraš da presečeš kako deca ne bi bila ona koja raznose grip, a ne samo kovid. Ali 

videćemo. Jer otvara se problem šta sa mlađom decom koja kod kuće ne mogu da budu sama, jer neko 

od roditelja treba ili da radi od kuće ili da uzme bolovanje. To je onda ono što stvara problem, i 

ekonomski, a ne samo socijalni i zdravstveni, kaže profesor Tiodorović. 

Kada će brojke početi da opadaju 

Iako je rekord oboren i postoji mogućnost da dođe do laganog povećanja, svakako da se u februaru 

očekuje nešto drugačija situacija. 

-Mislim da ne možemo očekivati opadanje do početka februara, i to pod uslovom da grip ne uzme 

zamah. Ako se u nastavku desi, to još uvek ne znamo, jer nemamo potpuno jasnu predstavu 

dijagnostike, da grip krene, a on obično kreće u februaru, onda se može očekivati da od polovine 

februara imamo kontrolisanu situaciju. Naravno, pod uslovom, da se za praznik Sretenje, ne desi kao 

prošle godine da ljudi spajaju i praznik i slobodne dane pa krenu opet na put, na odmore i u banje. Ako 

taj period prođemo kako valja, biće dobro, ovako, o nekoj kontrolisanoj situaciji ne možemo govoriti pre 

marta meseca, smatra profesor Tiodorović. 

Rast još dve nedelje 



 
 

Epidemiolog u penziji dr Radmilo Petrović izjavio je da će broj novoinficiranih biti u konstantnom porastu 

najverovatnije još dve sedmice, da bi se onda kriva zaravnila na maksimumu koji dostigne, a potom, u 

drugoj polovini februara, počela da se spušta. 

- Ovaj talas je eksplozivniji od prethodna četiri, naglo je počeo, brže će da se zarazi veliki deo populacije, 

ali trajaće kraće nego ranije – izjavio je dr Petrović. - Da li će biti i sledećeg pandemijskog talasa, to niko 

ne zna. Ovo je virus iznenađenja, i kad god pomislimo da će biti bolje, bude gore. Svakako treba davati i 

četvrtu dozu vakcine, jer antikovid-cepiva koja imamo na raspolaganju nisu toliko potentna da stvaraju 

dugotrajan imunitet, izjavio je on. 

Omirkon pet puta zarazniji od ostalih sojeva 

Omikron se širi brže od delta soja, a mogu da se zaraze i oni koji su vakcinisani ili su preležali kovid, 

saopštila je juče Svetska zdravstvena organizacija (SZO). 

Direktor SZO Tedros Gebrejesus rekao je da je utvrđeno da se omikron širi brže od prethodnog delta 

soja, i da je veća je verovatnoća da mogu da se zaraze i vakcinisani i oni koji su preležali bolest.Studija 

Imperijal koledža u Londonu je nedavno pokazala da je omikron pet puta zarazniji od ostalih sojeva za 

one koji su već imali kovid. 

 

 

ONI NE MOGU DA ČEKAJU U jeku epidemije na X-nožu tretirano 1.405 pacijenata 

Borba sa koronom već dve godine bacila je fokus na lečenje zaraženih virusom, međutim, postoji 

određena grupa pacijenata koja ne može da čeka. Onkološki pacijenti spadaju među prioritetne grupe, i 

iz tog razloga u Centru za Iks nož Kliničkog centra Srbije nije bilo zastoja. 

Naime, Centar tokom epidemije sa korona virusom sve vreme radi bez prekida, te je tokom prošle 

godine ozračeno 1.405 pacijenata. 



 
 

Načelnica Centra za Iks nož, dr Biljana Šeha priča za "Blic" da i u najtežim okolnostima, kada se ceo svet 

suočava sa koronom, dobra organizacija i spremnost mogu pomoći onima koji ne mogu da čekaju, a to 

su pacijenti oboleli od karcionoma. 

-Tok lečenja najviše zavisi od osetljivosti tumora na zračenja i zapremine tumora, ali i od drugih faktora 

kao što su opšte stanje pacijenta, broja promena koje imaju. Prethodne godine je tertiana najmlađa 

pacijentkinja u centru, starosti 6 godina sa metstazom u plućima na 1 cm od srca. Lečenje je sprovedeno 

juna prošle godine. Promena u plućima je u potpunosti nestala i u septembru prošle godine ona je pošla 

u školu, priča dr Šeha za „Blic“. 

Devojčica već ima određenih zdravstvenih problema, zbog kojih je lečena u inostranstvu, međutim, kako 

je svetom zavladala korona, iz inostrane klinike preporučili su Centar u Srbiji, što se pokazalo kao odlično 

rešenje za malog borca. 

Centar za sterotakisčnu radiohirurgiju tela i glave UKCS Klinike za neurohirurgiju postoji od 30.oktobra 

2018. godine, kada je u Srbiju stigao moćni X-nož, te se u centru tretiraju onkološka oboljenja i određene 

benigne promene. Do dolaska ovog moćnog aparata, naši pacijenti odlazili su na tretman iks nožem u 

inostanstvo, što je iziskivalo minimim 20.000 evra. 

-Do sada je u centru tertirano 2.965 pacijenta. Sterotaksična radiohirurgija je metoda koja podrazumeva 

upotrebu zračenja koja menja hiruško lečenje. Upotrebljavaju se visoke eneregije zračenja sa 

submilimetarskom preciznošću, uz maksimalnu poštedu zdravih tkiva na obolelo mesto. Indikacije za 

sterotaksičnu radihirurgiju/zračenje su navedene na zvaničnom sajtu UKCS. Zračenje se sprovodi u 

jednoj, tri ili pet frakcija, objašnjava dr Šeha. 

Kako funkcioniše ovaj aparat? 

Generator iks zraka precizno može da leči tumore svih lokalizacija u organizmu, te omogućava precizno 

zračenje tumora u tkivima koja se pokreću pri disanju, kao što su na primer tumori u plućima ili jetri. 

Nakon zračenja svakodnevno se prati dalji tok i kako se tumor smanjuje, tako se smanjuje i zračno polje 

sa ciljem da se smanji oštećenje okolnih zdravih tkiva. 

Kada se operativnim putem ne može prići tumoru, a klasična radioterapija je isključena, zato što bi na taj 

način zračni volumen automatski obuhvatio veliku količinu zdravog tkiva, Iks nož, zrači tumor a ne 

ugrožava okolno zdravo tkivo. 

Na ovom aparatu u toku jednog dana moguće je ozračiti 30 pacijenata. Metastaze u glavi imaju prioritet, 

što se tretmana tiče, tretiraju se tumori u glavi do četiri centimetra, na vratu do tri, u plućima i 

abdomenu do pet centimetara i na karlici. 

Najčešći karcinom je karcinom pluća, kažu naši lekari, koji je podjednako zastupljen i kod muškaraca i 

kod žena. Centar se, između sotalog, bavi metastazama i primarnim tumorima, i do sada je zabeleženo 

da ima uspeha, zato što na ovaj način bolest stavlja pod kontrolu, a ujedno se i produžava život. 

Zrače i očne jabučice 



 
 

U doba epidemije Centar nije stao ni kada su inovativni načni lečenja u pitanju. Naime, mimo X-noža, 

kada je zračenje u pitanju, u ovom Centru počelo je i tretiranje oka zračnom terapijom. 

-U Centru smo počeli da zračimo periorbitalne mišiće – mišiće koje okružuju očnu jabučicu kod obelelih 

od tireotoksikoze u cilju spašavanja njihovog vida. Terapija se pokazala kao veoma uspešna, objašnjava 

dr Šeha i dodaje, da lekari prate sve što se tiče inovativnog načina lečenja pacijenta zračnom terapijom, 

te najavljuje da će biti novosti i kada je kovid lečenje u pitanju. 

 

 

Đerlek: Broj hospitalizovanih nije veliki u odnosu na broj novozaraženih, ali treba biti oprezan 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je danas da nije toliko veliki broj 

hospitalizovanih u odnosu na broj novozaraženih od korone i zato građani ne treba da se plaše, već 

samo da budu oprezni. 

„Velika je zaraznost, ali oko šest odsto obolelih zahteva bolničko lečenje”, rekao je Đerlek za TV Hepi. 

On je napomenuo da će broj novozaraženih nastaviti da raste još „minimum” ; naredne tri, četiri nedelje, 

ali da ohrabruje što slabi potencijal virusa. 

Kada je reč o primanju četvrte doze vakcine protiv koronavirusa, on je kazao da se o tome trenutno 

„samo razgovara” i najavio da će Nacionalni komitet za imunizaciju doneti odluku, prenosi Beta. 

 



 
 

 

 

Od aprila besplatna vakcina protiv humanog papiloma virusa 

Direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje Sanja Radojević Škodrić, izjavila je danas da će 

vakcina protiv humanog papiloma virusa (HPV) o trošku države biti dostupna građanima Srbije u aprilu. 

Kako je saopštio RFZO, reč je o najnovijoj devetovalentnoj vakcini. 

Odluku Srbije da vakcinacija protiv humanog papiloma virusa bude o trošku države pozdravio je juče 

generalni direktor Svetske zdravstvene organizacije Tedros Adhanom Gebrejesus . 

„Hvala Srbiji što je omogućila ovu važnu odluku i ulaganje u prevenciju raka grlića materice kod 

devojčica. Vakcinacija protiv humanog papiloma virusa može da nas približi elimaciji te bolesti koja se 

može sprečiti”, napisao je Gebrejesus na Tviter nalogu. 

 


